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Bine  te-am gǎsit,  draga  cititorule!  Studiul  din  aceastǎ  sǎptǎmȃna  analizeazǎ  un 
pericol care ne pȃndeste pe toți. A accepta creștinismul ca doctrinǎ, a te bucura de teoria minunatǎ a salvǎrii 
ȋn Hristos și a glorifica numele Sǎu este foarte usor! Dar hai sǎ ne gȃndim in ce consistǎ cu adevǎrat viața 
creștinǎ. Sǎ mergi ȋn fiecare sǎptǎmȃnǎ la bisericǎ și sǎ cȃnți imnuri frumoase pentru Isus?

 Pentru ȋnceput vom citii din Biblie:
Deuteronom 8:11-18 „Vezi sǎ nu uiți pe Domnul Dumnezeul tǎu, pȃnǎ acolo ȋncȃt sǎ nu pǎzești poruncile,  
rȃnduielile și legile Lui, pe care ți le dau azi. Cȃnd vei mȃnca și te vei sǎtura, cȃnd vei zidi și vei locui ȋn  
case frumoase, cȃnd vei vedea ȋnmulțindu-ți-se cirezile de boi și turmele de oi, mǎrindu-ți-se argintul și  
aurul,  și crescȃndu-ți  tot  ce ai,  ia seama sǎ nu ți  se umfle  inima de mȃndrie și sǎ nu uiți  pe Domnul  
Dumnezeul tǎu, care te-a scos din țara Egiptului,  din casa robiei; care te-a dus ȋn acel pustiu mare și  
grozav, unde erau șerpi ȋnfocați și scorpioni, ȋn locuri uscate și fǎrǎ apǎ, care a fǎcut sǎ-ți țȃșneascǎ apǎ  
din stȃnca cea mai tare și care ți-a dat sǎ mǎnȃnci ȋn pustiu mana cea necunoscutǎ de pǎrinții tǎi, ca sǎ te  
smereascǎ și sǎ te ȋncerce, și sǎ-ți facǎ bine apoi. Vezi sǎ nu zici ȋn inima ta: <<Tǎria mea și puterea mȃinii  
mele mi-au cȃștigat aceste bogǎții.>> Ci adu-ți aminte de Domnul Dumnezeul tǎu, cǎci El ȋți va da putere 
sǎ le cȃștigi, ca sǎ ȋntǎreascǎ legǎmȃntul ȋncheiat cu pǎrinții voștri prin jurǎmȃntm, cum face astǎzi.” 

Aceste versete vorbesc despre pericolul nerecunoștinței. Eu aș spune chiar mai mult 
decȃt atȃt,  al ȋngȃnfǎrii,  orgoliului care crede cǎ poate face totul,  iar acesta nu este un adevǎr pentru cǎ 
suntem ființe neputincioase. Dacǎ Dumnezeu nu ne-ar fi dar ce avem nevoie nu am avea nimic, nu am fi 
nimic! 
Dragul meu, viața de creștin trebuie sa fie o recunoaștere permanenta a puterii și a suveranitǎții divine.

Un alt text pe care ȋl vom urmǎrii este Psalmi 24:1 „Al Domnului este pǎmȃntul cu 
tot ce este pe el, lumea și cei ce o locuiesc!” În fața acestei declarații te ȋntreb: Cum poate omul sa creadǎ cǎ 
ȋi aparține ceva din ceea ce are? Dumnezeu dǎruiește unora mai mult altora mai puțin, poate nu sub forma 
banilor ci mai degrabǎ a talentelor, sau a oportunitǎților pentru a-i cȃștiga, dar poate cuvȃntul potrivit nu este 
„a dǎrui” ci „a ȋmprumuta”. Ființa umanǎ este doar administratorul a ceea ce Dumnezeu i-a lǎsat ȋn grijǎ și 
intr-o zi va trebuii sǎ dea socoteala de tot ceea a fǎcut cu aceste bunuri. A folosit totul pentru glorificarea 
Numelui lui Dumnezeu sau doar pentru propriul beneficiu?

Partea a doua a studiului nostru trateaza tema zecimii. Zecimea este un alt punct de 
conflict  ȋntre Dumnezeu și Satana.  De ce? Pentru cǎ Satana a ȋncercat  sǎ-i  smulgǎ   ȋnchinarea,  puterea, 
suveranitatea și tot ceea ce ȋi aparținea lui Isus. „Ma voi urca pe tronul Sǎu, mai presus de stelele cerului”, a 
spus El, iar cȃnd Isus era pe pǎmȃnt a indrǎznit sǎ-I ofere toate bogǎțiile pǎmȃntului argumentȃnd cǎ sunt ale 
lui. Dar haide-ți sǎ vedem ce se va ȋntȃmpla atunci cȃnd totul se va termina,  Apocalipsa 5:11-13 „M-am 



uitat, și, ȋmprejurul scaunului de domnie, ȋn jurul fǎpturilor vii și ȋn jurul bǎtrȃnilor, am auzit glasul multor  
ȋngeri. Numǎrul lor ea de zece mii de ori zece mii și mii de mii. Ei ziceau cu glas tare: <<Vrednic este  
Mielul, care a fost junghiat sǎ primeascǎ puterea, bogǎția, ȋnțelepciunea, tǎria, cinstea, slava și lauda!>> 
Şi pe toate fǎpturile care sunt ȋn cer, pe pǎmȃnt, sub pǎmȃnt, pe mare, și tot ce se aflǎ ȋn aceste locuri, le-
am auzit zicȃnd: <<A Celui ce șade pe scaunul de domnie și a Mielului sǎ fie lauda, cinstea, slava și  
stǎpȃnirea  ȋn  vecii  vecilor!>>”  Îți  dai  seama?  La sfȃrșitul  timpului  universul  ȋntreg  v-a  recunoaște  cǎ 
puterea, bogǎția, slava apsolut totul ȋi aparține lui Isus. Atunci, marele conflict va fi ajuns la sfȃrșit. Însǎ 
acum cȃt ȋncǎ Isus nu a venit, Dumnezeu alcǎtuiește Biserica Sa cu toți cei ce recunosc cǎ El este Stǎpȃnul 
tuturor lucrurilor iar cȃnd oferi zecimea ta, nu faci altceva decȃt sǎ recunoști acest lucru.

În a treia parte a studiului nostru ne vom opri asupra unui text biblic ce confundǎ pe 
mulți creștini. Isus ne-a spus cǎ trebuie sǎ ne iubim aproapele ca pe noi ȋnșine, ȋn fața acestui ȋndemn unii se 
ȋntreabǎ: „Nu trebuie ca creștinul sa fie altruist? Adicǎ sǎ se gȃndeascǎ la ceilalți și nu la el ȋnsuși. A se iubii 
pe sine nu ȋnseamnǎ egoism? 

Ce a vrut sǎ spunǎ Isus? Ei  bine o sǎ vǎ explic  prin intermediul  unui exemplu. 
Atunci cȃnd suntem ȋntr-un avion, ȋnainte de a decola, echipa de la bordul avionului spune cȃteva cuvinte, 
care unii dintre noi aproape cǎ le știm din memorie. Una din acestea se refera la ceea ce va intȃmpla ȋn caz 
de urgențǎ, și anume cǎ vor cǎdea mǎști de oxigen de deasupra scaunelor. Însǎ avertizeazǎ cǎ ȋn cazul ȋn care 
avem lȃngǎ noi o persoanǎ  care are nevoie de ajutor, nu trebuie sǎ o ajuti mai  ȋnȃi pe ea, ci trebuie sa-ți pui 
masca mai ȋntȃi ție și apoi ei. De ce? Pentru cǎ atunci cȃnd incerci sǎ ajuti pe cineva farǎ ca tu sǎ-ți fi pus 
masca de oxigen mai ȋntȃi,  poti leșina și nu vei putea s-o ajuți nici pe ea nici pe tine. Același lucru se 
ȋntȃmpla și ȋn cazul poruncii lui Isus. Înainte de a-ți iubii aproapele trbuie sǎ te iubești mai ȋntȃi pe tine, 
pentru cǎ o persoana care nu se iubeștepe ea nu poate iubii nici pe altcineva. O persoanǎ care nu se iubește 
este bolnavǎ psihologic și emoțional. Nu are siguranțǎ nici ȋncredere. Atunci cum sǎ mai ajute pe altcineva? 
Poate ȋncerca, dar nu va reuși.

 Pe de altǎ parte creștinismul nu se limiteazǎ doar la a se iubii pe sine ȋnsiși, ci a 
ȋntinde mȃna aproapelui pentru cǎ iubind vei ȋnvǎța sǎ iubești, iar iubind iubești mai mult si ȋn mod natural, 
vei fi iubit. Dacǎ nu-ți poți iubii aproapele niciodatǎ nu vei crede cǎ Dumnezeu te iubește. În Filipeni 2:5-8 
ne este arǎtatǎ maniera ȋn care am fost iubiti. „Sǎ aveți ȋn voi gȃndul acesta care era și ȋn Hristos Isus: El,  
mǎcar cǎ avea chipul lui Dumnezeu, totuși n-a crezut ca un lucru de apucat sǎ fie deopotrivǎ cu Dumnezeu,  
ci S-a dezbrǎcat p Sine ȋnsuși și a luat un chip de rob, fǎcȃndu-Se asemenea oamenilor. La ȋnfǎțișare a fost  
gǎsit  ca un om, S-a smerit  și S-a fǎcut ascultǎtor pȃnǎ la moarte, și ȋncǎ moarte de cruce;”  Nu este  
minunat? „Sǎ aveți ȋn voi gȃndul acesta care era și ȋn Hristos Isus” spune Pavel. Iar galatenilor le scrie: 
„Sunt crucificat ȋmpreunǎ cu Hristos, si nu mai trǎiesc eu ci Hristos trǎieste ȋn mine.” Acesta este experiența 
creștina, stilul de viatǎ, iar comuniunea cu Isus este atȃt de puternicǎ ȋncȃt gandurile Învǎțǎtorului ajung sǎ 
fie și ale discipolului Sǎu, sentimentele nobile ale Mȃntuitorului ȋnvǎuie inima celui mȃntuit. Iubirea ȋn viața 
creștinului nu este fructul eforturilor sale umane ci a comuniunii sale cu Hristos. Creștinul nu iubește pentru 
cǎ trebuie sǎ iubeascǎ  ci pentru cǎ este ȋn Hristos iar Dumnezeu este dragoste. Dragostea creștinului nu este 
o chestiune de cuvinte sau de muzicǎ ci mai degrabǎ este o chestiune de dǎruire. De multe ori renunțǎ la sine 
pentru cǎ Isus este ȋn el. 

Partea a patra  a studiului nostru trateazǎ tema cǎsǎtoriei. Geneza 2:21-24 „Atunci  
Domnul Dumnezeu a trimis un somn adȃnc peste om, și omul a adormit; Domnul Dumnezeu a luat unul din  
coastele lui și a ȋnchis carnea la locul ei. Din coasta pe care o luase din om, Domnul Dumnezeua fǎcut o  



femeie și a adus-o la om. Şi omul a zis: <<Iatǎ ȋn sfȃrșit, aceea care este os din oasele mele și carne din  
carnea mea! Ea se va numi „femeie”, pentru cǎ a fost luatǎ din om.>> De aceea va lǎsa omul pe tatǎl sǎu  
și  pe  mama sa  și  se  va  lipi  de  nevasta  sa,  și  se  vor  face  un  singur  trup.  ”  De aici,  dragǎ  cititorule, 
desprindem conceptul biblic al cǎsǎtoriei. Nu este doar problema unei biserici, ȋn particular, sau al oricǎrei 
filozofii omenești, cǎsǎtoria este uniunea voluntarǎ a douǎ persoane adulte, de sexe diferite, care-și promit 
fidelitate și dragoste pentru toatǎ viața. 

În zilele noastre exista cel puțin trei pericole care amenința cǎsǎtoria. Primul este 
fructul  culturii  contemporane,  care  aparǎ  uniunea  dintre  persoanele  homosexuale.  Te  intreb:  Au  acești 
oameni dreptul sa-și revendice dreptul de a fi respectați și tratați ca oricare alt om? Binențeles cǎ da! Iar 
biserica ar trebui sǎ fie prima care sǎ apere drepturile fiecǎrui membru, independent de rasǎ, culoare, poziție 
sociala, filozofie de viața sau religie. Cu toate acestea biserica de asemeni are dreptul de a ȋnvǎța ceea ce 
spune Cuvȃntul lui Dumnezeu! Iar Biblia afirmǎ ceea ce am spus puțin mai sus cu referire la cǎsǎtorie. Si 
anume  cǎ  pentru  Dumnezeu  cǎsǎtoria  este  uniunea  dintre  doua  persoane  adulte,  de  sexe  diferite,  prin 
consimțǎmȃnt reciproc și pentru toatǎ viața.

Al  doilea  pericol  care  amenințǎ  cǎsǎtoria,  este  seamǎnat  cu  o  extraordianarǎ 
rapiditate. Este vorba de divorț. Biblia este clarǎ ȋn ceea ce privește cǎsǎtoria, anume cǎ este instituitǎ pentru 
toatǎ viața. Acum, are omul dreptul sǎ se divorțeze? Sigur cǎ da, pentru cǎ el poate face ce dorește. Dar ȋn 
privința a ceea ce gǎsim in Cuvȃntul lui Dumnezeu, Domnul recunoaște doar un singur model de cǎsǎtorie. 
Exceptiile existǎ doar ȋn cazul mortii sau infidelitǎții unuia dintre parteneri. Dar sa nu uitǎm cǎ exceptiile 
sunt exceptii și nu reguli. 

Al treilea pericol al cǎsniciilor este ceea ce se practicǎ in cadrul unor culturi anume: 
poligamia. Cǎsǎtoria biblicǎ nu este ȋntre un bǎrbat si mai multe femei și nici intre o femeie și mai mulți 
bǎrbați ci ȋntre un bǎrbat și o femeie. Niciodatǎ cultura nu trebuie l fie mai presus de principii, pentru cǎ 
principiile sunt eterne iar culturile nu!

La sfȃrșitul acestui  studiu ne vom concentra asupra responsabilitǎților zilnice ale 
unui creștin. Viața unuei ființe umane este una socialǎ. Omul se relaționeazǎ cu familia ȋn cǎminul sǎu, la 
muncǎ cu șeful și ceilalți angajați, cu guvernul, cu ceilalți oameni cu care vine ȋn contact. Sǎ obervǎm trei 
dintre acestea.

Mai ȋntȃi  ne vom oprii asupra responsabilitlții la locul de muncǎ. Biblia are indicații 
precise pentru angajator cȃt și pentru cel angajat. Angajatorul trebuie sa fie, conform Bibliei, un om drept și 
sufletist,  iar  cel  angajat  trebuie  sǎ  fie  responsabil,  productiv  și  punctual.  Am fost  salvați  de  Isus  din 
ȋntunericul pǎcatului și de aceea trebuie sǎ ne comportǎm ca niște fii ai luminii. Pavel ȋn Efeseni 2:1-3 „Voi 
erați  morți  ȋn  greșelile  și  pǎcatele  voastre ȋn  care trǎiați  odinioarǎ,  dupǎ mersul  lumii  acesteia,  dupǎ  
domnul  puterii  vǎzduhului,  a  duhului  ce  lucreazǎ  acum  ȋn  fiii  neascultǎrii.  Între  ei  eram  ți  noi  toți  
odinioarǎ,  cȃnd  trǎiam  ȋn  poftele  firii  noastre  pǎmȃntești,  cȃnd  fǎceam  voile  firii  pǎmȃntești   și  ale  
gȃndurilor noastre și  eram din fire copii  ai  mȃniei,  ca și ceilalti.”  Dragul  meu,  ȋnainte  trǎiam duși de 
curentul  acestei  lumi,  iar  la  cȃrmǎ  era  dușmanul  lui  Dumnezeu.  Dar  astǎzi  am  fost  salvați  iar 
comportamentul nostru nu trebuie sǎ se limiteze doar la bisericǎ ci și la locul unde muncim.

Al doilea lucru despre care vom vorbi este legat de datoria civicǎ. 
Romani 13:1-7 „Oricine sǎ fie supus stǎpȃnirilor celor mai ȋnalte; caci nu este stǎpȃnire  

care sǎ nu vinǎ de la Dumnezeu. Şi stǎpȃnirile care sunt, au fost rȃnduite de Dumnezeu. De aceea, cine se  
ȋmpotrivește stǎpȃnirii,se ȋmpotrivește rȃnduelii  puse de Dumnezeu; și cei ce se ȋmpotrivesc iși vor lua  
osȃnda. Dregǎtorii nu sunt de temut pentru o faptǎ bunǎ, ci pentru una rea. Vrei, dar, sǎ nu-ți fie fricǎ de  



stǎpȃnire? Fǎ bine, și vei avea laudǎ de la ea. El este slujitorul lui Dumnezeu pentru binele tǎu. Dar , dacǎ  
faci rǎul, teme-te, cǎci nu degeaba poartǎ sabia. El este ȋn slujba lui Dumnezeu, ca sa-L rǎzbune și sǎ  
pedepseascǎ pe cel  ce face rǎul.  De aceea,  trebuie sǎ fiți  supuși nu numai de frica pedepsei,  ci  și din  
ȋndemnul  cugetului.  Tot  pentru  aceasta  sǎ  plǎtiți  și  birurile.  Caci  dregltorii  sunt  niște  slujitori  ai  lui  
Dumnezeu, fǎcȃnd necurmat tocmai slujba aceasta. Dați tuturor ceea ce sunteți datori sǎ dați; cui dotorați  
birul, dați-i birul; cui datorați vama, dați-i vama; cui datorați frica, dați-i frica; cui datorați cinstea, dați-i  
cinstea.” 

Ce aș putea sǎ mai adaug? Pavel a spus totul. Însǎ acum apare ȋntrebarea: Pȃnǎ ȋn ce 
punct trebuie sǎ fiu onest, cȃnd lideri politici care nu sunt onești? Rezultǎ puțin cam greu de acceptat din 
perspectivǎ umanǎ. Doar cǎ un creștin nu are decȃt un drum, Biblia nu a fost datǎ pentru a fi discutǎ ci 
pentru a ne supune celor scrise ȋn ea, iar Pavel ne spune aici cǎ trebuie sǎ respectǎm autoritǎțile, nu spune cǎ 
trebuie sǎ o judecǎm sau sǎ decid ce trebuie sǎ fac ci trebuie sǎ accept. Chiar dacǎ din perspectiǎ umanǎ nu 
mi e pare corect, trebuie s-o fac pentru cǎ viața de creștin nu se limiteazǎ doar la bisericǎ ci ajunge și ȋn 
stradǎ, la locul de muncǎ, viața de zi cu zi și ȋn toate aspectele! 

Dumnezeu sǎ te binecuvinteze!


